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Protokół Nr 4/2024 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Finansów 

z dnia 11 września 2024 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Michalak Norbert – Przewodniczący komisji 

2. Czarniak Janusz – członek komisji 

3. Frontczak Renata – członek komisji 

Nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Wojciechowski Patryk – Zastępca Przewodniczącego komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Kołodziej Piotr – Przewodniczący Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kołodziej Piotr – Przewodniczący Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

4. Kuberska Anna – Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

5. Wochna Monika – starszy inspektor 

6. Wiatrowska Ewelina – młodszy referent 

7. Kołtuńska Wiesława – inspektor 

8. Jankowska Honorata - podinspektor 

9. Pawłowska Katarzyna – inspektor 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Spływ opłat za wodę, ścieki i odpady komunalne za I półrocze 2024 r. 

3. Spływ podatków i opłat lokalnych za I półrocze 2024 r. wraz z ulgami i umorzeniami. 

4. Pozyskane środki zewnętrzne przez Urząd Gminy w Dąbrowie Biskupiej w I półroczu 

2024 r. na inwestycje oraz plan pozyskania środków zewnętrznych w II półroczu 

2024 r. oraz w roku 2025. 

5. Analiza oszczędności w kosztach energii. 

6. Stan budżetu gminy po I półroczu 2024 r. wraz z planem wydatków na II półrocze 

2024 roku. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Zakończenie. 
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Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji, radny Norbert Michalak o godz. 08:30 

otworzył posiedzenie Komisji. Następnie powitał Przewodniczącego rady Gminy pana Piotra 

Kołodzieja, Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, członków komisji oraz pracowników Urzędu 

Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad.2. Spływ opłat za wodę, ścieki i odpady komunalne za I półrocze 2024 r. 

Pani Ewelina Wiatrowska – przedstawiła informację na temat opłat za wodę i ścieki. 

Poinformowała, że na koniec I półrocza 2024 roku zaległości w opłatach za wodę wynoszą 

43 220,56 zł, za ścieki 22 197,09 zł, a w opłacie abonamentowej 1 311,11 zł. Ogółem przypisy 

na koniec I półrocza 2024 r. stanowią kwotę 602 785,16 zł, wpłaty razem (łącznie z 

odsetkami i nadpłatami): 600 682,64 zł, w tym: wpłaty za należności 590 977,51 zł, odsetki 

2 729,98 zł oraz nadpłaty 6 975,15 zł. Zaległości (należności terminowe i zadłużenie) na 

koniec I półrocza 2024 r. wynoszą 67 474,38 zł. Ściągalność za wodę i ścieki kształtuje się na 

poziomie: 99 %. Wobec dłużników prowadzona jest egzekucja. W I półroczu 2024 r. zostało 

wysłanych 280 wezwań do zapłaty oraz 50 szt. ostatecznych wezwań do zapłaty. Z uwagi na 

bezskuteczność egzekucji oraz zaleganie z opłatami za wodę za co najmniej dwa pełne okresy 

obrachunkowe stosowane jest odcinanie dostawy wody. W I półroczu 2024 r. w związku z 

zaległościami opłat za wodę wytypowano 2 odbiorców wody do odcięcia, wyznaczając im 

dodatkowy termin na uregulowanie zadłużenia. W związku z tym 2 osoby spłaciły swoje 

zadłużenie w części, co przerwało bieg egzekucji. W I półroczu 2024 roku zostało wszczęte 

jedno postępowanie sądowe, które jeszcze nie zostało zakończone wyrokiem. 

Materiał stanowi załącznik do protokołu.  

Dyskusja: 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, co to oznacza przypis? 

Pani Ewelina Wiatrowska – odpowiedziała, że jest to kwota, która powinna wpłynąć do 

budżetu w danym okresie. 

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, co to jest ta opłata abonamentowa? 

Pani Ewelina Wiatrowska – odpowiedziała, że jest to opłata za przesył. 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, kiedy odcina się dostęp do wody? 

Pani Ewelina Wiatrowska – odpowiedziała, że jeżeli osoba nie płaci za dwa okresy 

obrachunkowe, to jest typowana do odcięcia wody. Dodała, że niektóre osoby w takich 

sytuacjach wpłacają jakąś część i wówczas przerywa się bieg egzekucji.  

Radny Janusz Czarniak – zadał pytanie, czy wpłata każdej kwoty powoduje przerwanie biegu 

egzekucji? 

Pani Ewelina Wiatrowska – odpowiedziała, że tak.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  
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Pani Honorata Jankowska – przedstawiła informację dotyczącą opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Poinformowała, że należności na koniec I półrocza 2024 r. 

stanowiły kwotę 665 093,00 zł, wpływy 627 084,012 zł, natomiast zaległości to kwota 

38 008,88 zł, co stanowi 5,71% należności. W I półroczu 2024 r. wystawiono 359 upomnień 

na kwotę 71 113,81 zł., z czego 10 anulowano oraz 293 tytuły wykonawcze na kwotę 

47 413,69 zł., z czego 80 anulowano. W ramach wystawionych upomnień odzyskano 75% 

zaległości, a w ramach wystawionych tytułów wykonawczych odzyskano 52 %. 

Materiał stanowi załącznik do protokołu.  

Dyskusja: 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, ile wynosi całkowite zadłużenie za odpady? 

Pani Honorata Jankowska – odpowiedziała, że od roku 2013 zadłużenie stanowi kwotę 

325 362,33 zł.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, dlaczego anulowano niektóre upomnienia i tytuły 

wykonawcze? 

Pani Honorata Jankowska – odpowiedziała, że anulowano je, ponieważ wpłynęła jakakolwiek 

wpłata.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, jak wygląda segregacja w naszej gminie? 

Pani Honorata Jankowska – odpowiedziała, że z przekazywanych przez firmę raportów 

wynika, że oddajemy zdecydowanie więcej odpadów zmieszanych niż segregowanych. 

Dodała, że często firma nie odbiera od mieszkańców danej frakcji z uwagi na złą segregację.  

Radny Piotr Kołodziej – zwrócił uwagę, że ludzie częściej robią teraz remonty i dlatego też 

jest więcej odpadów zmieszanych, co widać po wystawianych workach.  

Pani Honorata Jankowska – odpowiedziała, że odpadów budowlanych nie powinno wrzucać 

się do zmieszanych.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy przed wystawieniem upomnienia dzwoni się do 

mieszkańców? 

Pani Honorata Jankowska – odpowiedziała, że ona nie ma obowiązku dzwonić i robi to tylko 

wówczas, kiedy czas na to pozwala.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy jest dużo zmian w deklaracjach? 

Pani Honorata Jankowska – odpowiedziała, że w obecnym okresie jest więcej zmian 

deklaracji, z uwagi na wyjazd studentów. Natomiast po ostatniej podwyżce niektórzy 

zmieniają , że niby ktoś jest tu zameldowany, a mieszka zupełnie gdzieś indziej. Dodała, że 

sama sprawdza też, co jakiś czas urodzenia i zgony.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, kto płaci za świetlice? 

Pani Honorata Jankowska – odpowiedziała, że w przypadku świetlic, czy przystanków 

autobusowych płaci gmina za każdy wywóz. Na to podpisana jest odrębna umowa.  
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Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, w jakie dni jest czynny PSZOK? 

Pani Honorata Jankowska – odpowiedziała, że we wtorki i piątki w godzinach pracy urzędu.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Ad.3. Spływ podatków i opłat lokalnych za I półrocze 2024 r. wraz z ulgami i umorzeniami. 

Pani Ewelina Wiatrowska - przedstawiła powyższy temat. Poinformowała, że zaległości 

w płatności podatków oraz wykonanie, na dzień 30.06.2024 r. kształtują się następująco: 

- podatek od nieruchomości – osoby prawne – 1 072 359,16 zł, wykonanie 49%; 

- łączne zobowiązania pieniężne – osoby prawne – 164 290,08 zł, wykonanie 51%; 

- łączne zobowiązania pieniężne – osoby fizyczne (rolnicy) – 611 043,61 zł, wykonanie 57%; 

- podatek od nieruchomości – osoby fizyczne – 832 138,18 zł, wykonanie 55%; 

- podatek od środków transportowych – 103 087,32 zł, wykonanie 53%; 

- czynsze za grunty – 12,24 zł. 

Dodała, że należy pamiętać, że jeszcze są do płacenia 2 raty (we wrześniu i listopadzie). 

Materiał stanowi załącznik do protokołu.  

Dyskusja: 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, co to są łączne zobowiązania pieniężne – osoby 

prawne? 

Pani Ewelina Wiatrowska – odpowiedziała, że dotyczy to parafii, urzędu gminy, kół 

łowieckich, spółek, KOWR itp.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, czy toczą się jakieś postępowania w sprawie 

odzyskania zaległości? 

Pani Ewelina Wiatrowska – odpowiedziała, że tu również wysyłane są upomnienia po każdej 

racie, jeśli zaległość przekracza kwotę 10-krotności kosztów upomnień, czyli 160 zł, 

a następnie tytuły wykonawcze. Ściągalnością tytułów wykonawczych zajmuje się już Urząd 

Skarbowy.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy jest coś takiego, jak rozłożenie na raty 

płatności? Na jaką kwotę było umorzenie podatku? 

Pani Wiesława Kołtuńska – odpowiedziała, że istnieje możliwość rozłożenia na raty, jednak 

nie ma takich wniosków. Natomiast umorzenie opiewało na kwotę 245 zł.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, czy obecnie jest więcej, czy mniej udzielanych ulg 

niż w latach wstecz? Czy te ulgi ustala Wójt Gminy? 

Pani Wiesława Kołtuńska – odpowiedziała, że zdecydowanie jest więcej z uwagi na panele 

fotowoltaiczne. Natomiast ulgi wynikają z ustawy.  
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Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, czy dłużnicy dochodzą nowi, czy raczej powtarzają 

się osoby, które nie płacą? 

Pani Wiesława Kołtuńska – odpowiedziała, że w większości osób powtarzają się osoby. 

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy przed wysłaniem upomnienia pracownik dzwoni 

do takiej osoby? 

Pani Ewelina Wiatrowska – odpowiedziała, że tak.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy tytuły wykonawcze mają nadaną klauzulę 

wykonalności? 

Pani Ewelina Wiatrowska – odpowiedziała, że najpierw tytuł wykonawczy wysyłany jest do 

Urzędu Skarbowego, a następnie pisane jest pismo do sądu.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Ad. 4. Pozyskane środki zewnętrzne przez Urząd Gminy w Dąbrowie Biskupiej w I półroczu 

2024 r. na inwestycje oraz plan pozyskania środków zewnętrznych w II półroczu 2024 r. 

oraz w roku 2025. 

Pani Katarzyna Pawłowska - przedstawiła powyższy temat. W pierwszej kolejności 

przedstawiła inwestycje w trakcie realizacji: 

1) Przebudowa drogi gminnej Mleczkowo-Wilkostowo, Zagajewice, Chróstowo i Nowy 

Dwór – inwestycje są w trakcie realizacji tj. na Zagajewice jest projekt, a na pozostałe 

drogi projekty są w trakcie realizacji, ponieważ w Mleczkowie wymagana jest decyzja 

środowiskowa. Termin realizacji tych inwestycji jest do 11 kwietnia 2025 roku, 

zgodnie z podpisaną umową; 

Radny Piotr Kołodziej – zadał pytanie, ile jest ważny projekt na drogę w Zagajewicach? 

Pani Katarzyna Pawłowska – odpowiedziała, że 2 lata, a projekt był robiony w ubiegłym roku.  

2) Modernizacja oświetlenia ulicznego – wymiana opraw na ledowe w ilości 860 sztuk 

na terenie całej gminy. Po przeprowadzonej inwentaryzacji sprzedano majątek gminy 

typu: słupy, szafki, oprawy firmie ENEA Oświetlenie za kwotę 184 000,00 zł brutto. 

Odbędą się również negocjacje z firmą ENEA w sprawie wykonania tego zadania; 

3) Budowa 4 świetlic wiejskich – inwestycja jest już zakończona, ale nie ma pozwolenia 

na użytkowanie, ponieważ zgodnie z wytycznymi Starostwa Powiatowego należy 

jeszcze wybudować po 1 miejscu parkingowym dla osób niepełnosprawnych przy 

każdej świetlicy; 

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy wcześniej było wiadomo o tych parkingach? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że w projekcie są ujęte te parkingi, jednak Starostwo 

w pierwszym piśmie pisało tylko o uzupełnienie dokumentacji, co zrobiliśmy, a dopiero teraz 

poinformowano nas, że te parkingi muszą być zrobione.  

Pani Katarzyna Pawłowska – dodała, że w zapytaniu ofertowym nie było ujęte wykonanie 

parkingów. 
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4) Dotacja celowa na odrestaurowanie poszycia dachowego w Pastorówce w 

Radojewicach – w połowie września rozpoczną się prace; 

5) Dotacja celowa na dofinansowanie odrestaurowania poszycia wieży oraz wymianę 

poszycia dachowego kościoła w Brudni – inwestycja częściowo zrealizowana; 

6) Dotacja celowa na dofinansowanie odrestaurowania poszycia wieży oraz wymianę 

poszycia dachowego kościoła w Dąbrowie Biskupiej – inwestycja zrealizowana; 

7) Dotacja celowa na dofinansowanie odrestaurowanie posadzki w kościele w Parchaniu 

– inwestycja jeszcze nie rozpoczęta z uwagi na brak wykonawcy; 

8) Cyberbezpieczny samorząd – inwestycja w trakcie realizacji; 

9) Erazmus+ - inwestycja w trakcie realizacji przez szkołę w Pieraniu; 

Radny Janusz Czarniak – zadał pytanie, co to jest ten Erazmus+? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że jest to wymiana partnerska ze szkołą innego kraju. 

Pani Anna Kuberska – dodała, że w tym roku jest to wymiana z Turcją.  

10) Klub Integracji Społecznej – projekt w trakcie realizacji przez Klub Seniora. 

11) Podróże z klasą – projekt realizowany przez szkołę w Pieraniu.  

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie Pani Katarzyna Pawłowska przedstawiła przedsięwzięcia planowane do złożenia 

wniosku na dofinansowanie i realizacji: 

W ramach OPPT 

1. Instalacja systemu pomiaru zużycia wody na sieci wodociągowej w gminie Dąbrowa 

Biskupia 

2. Adaptacja przestrzeni publicznej w Dąbrowie Biskupiej wraz z wyposażeniem (budowa 

boiska lekkoatletycznego) 

3. Wsparcie wychowania przedszkolnego na terenie gminy Dąbrowa Biskupia 

4. Wsparcie edukacyjne uczniów i nauczycieli szkól z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia 

5. Przebudowa Biblioteki Publicznej wraz z wyposażeniem 

6. Rozwój turystyki na terenie gminy Dąbrowa Biskupia 

7. Rozwój turystyki na terenie gminy Dąbrowa Biskupia - szlak pieszo- rowerowy 

8. Wsparcie instytucji kultury na terenie gminy Dąbrowa Biskupia 

W ramach KPO 

1. Przebudowa, rozbudowa, nadbudowa Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

w Dąbrowie Biskupiej 

2. Przebudowa, rozbudowa, nadbudowa Centrum Folkloru w Radojewicach ( Świetlica) 
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3. Przebudowa drogi w Niemojewie 

4. Przebudowa oczyszczalni ścieków etap I 

W ramach LGD 

1. Przebudowa Placów Zabaw  

2. Budowa boiska wielofunkcyjnego 

3. Wnioski miękkie klub seniora zajęcia dla dzieci, młodzieży i dorosłych. 

Nie było więcej pytań do przedstawionego materiału 

Ad.5. Analiza oszczędności w kosztach energii. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła powyższy temat. Poinformowała, że koszty oświetlenia 

ulicznego na koniec I półrocza 2024 r. wyniosły 199 489,76 zł, z czego energia elektryczna 

stanowi kwotę 126 337,13 zł, natomiast dystrybucja stanowi kwotę 73 152,63 zł. Zaznaczyła, 

że mimo zamrożenia cen, dzięki czemu cena energii jest niższa, to nie widać oszczędności 

z uwagi na zmianę godzin włączania i wyłączania lamp. Obecnie lampy świecą się dłużej niż 

w roku 2023.  

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionego tematu. 

Ad.6. Stan budżetu gminy po I półroczu 2024 r. wraz z planem wydatków na II półrocze 

2024 roku. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła powyższy temat. Poinformowała, że plan dochodów 

budżetowych po wprowadzonych zmianach na dzień 30 czerwca 2024 r. wynosi kwotę 

38 552 196,65 zł, który w okresie I półrocza został wykonany w wysokości 21 428 257,14 zł, 

co stanowi 55,58% planu rocznego, z tego: 

- dochody bieżące, plan po zmianach w kwocie 33 941 668,25 zł, wykonanie 19 413 603,55 zł, 

co stanowi 57,20 % planu; 

- dochody majątkowe, plan po zmianach w kwocie 4 610 528,40 zł, wykonanie 

2 014 653,59 zł, co stanowi 43,70 % planu. 

Według poszczególnych zadań budżet gminy na 2024 r. obejmuje plan wydatków bieżących 

i wydatków majątkowych, które łącznie na dzień 30.06.2024 r. wynoszą 41 231 256,73 zł, 

w tym: na zadania bieżące zaplanowano kwotę 35 283 509,73 zł, a wydatkowano kwotę 

18 053 639,55 zł, co stanowi 51,17 %, na zadania majątkowe zaplanowano kwotę 

5 947 747,00 zł, a wydatkowano kwotę 2 026 717,77 zł, co stanowi 34,08 %. Ogółem wydatki 

budżetu w I półroczu 2024 roku zostały wykonane w kwocie 20 080 357,32 zł, co stanowi 

48,70% planu.  

Stan zobowiązań na dzień 30 czerwca 2024r. w Rb-28S wynosił ogółem 1 058 902,14 zł. Są to 

zobowiązania niewymagalne, których płatność przypada w miesiącu lipcu 2024 r. 
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Wynik finansowy na dzień 30.06.2024 roku stanowi nadwyżkę w kwocie 1 347 899,82 zł. 

Następnie szczegółowo została omówiona realizacja dochodów i wydatków za I półrocze 

2024 roku. 

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionego tematu.  

Ad.7. Sprawy bieżące. 

Radny Norbert Michalak – zgłosił konieczność wyrównania drogi Dziewa – Radojewice. 

Problem był już zgłaszany w czerwcu na zebraniu wiejskim w Sobiesierni.  

Ad.8. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodniczący Komisji, radny Norbert 

Michalak podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 11 września 2024 r. , godz. 11:30 

  Protokołowała    Prowadzący posiedzenie 

  Monika Wochna   Norbert Michalak 


